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Deň detí sa niesol v rytierskom duchu                                                                                                

Tohtoročný deň detí v  Lamači opäť priniesol plno 
zábavy. Menšie i väčšie deti sa na Malokarpatskom 
námestí mohli dosýtosti vyskákať na nafukovacom 
hrade, vyskúšať si vodné bubliny, zajazdiť na koni 
či kolotoči. Mohli sa tiež preniesť do éry stredove-
kých rytierskych turnajov, naučiť sa základy šermu, 
či preveriť svoju obratnosť a šikovnosť v rôznych sú-
ťažiach, ktoré pripravili partneri podujatia – Divadlo 
pod hríbikom, OZ DÚHA-Carrigo a  OZ BS-13/Stoh. 
Nechýbali ani tvorivé dielne RC Obláčik. Fotorepor-
táž nájdete na strane 7.

Protihlukovú stenu začnú budovať 
najskôr o rok                                                                              

 Výstavba protihlukovej steny na diaľnici D2 sa 
opäť odkladá. Národná diaľničná spoločnosť 
(NDS) odhaduje ako možný začiatok výstav-
by druhý polrok 2017. NDS predpokladala, že 
s výstavbou by sa mohlo začať už na jar toh-
to roku. Na začiatku júla 2015 to na rokovaní 
miestneho zastupiteľstva mestskej časti Brati-
slava-Lamač uviedli zástupcovia NDS.
 Podľa hovorkyne NDS Michaely Michalovej je 
v súčasnosti pripravená projektová dokumen-
tácia potrebná na vydanie územného rozhod-
nutia a  stavebného povolenia. „Aktuálne sa 
zabezpečujú všetky nevyhnutné stanoviská 
a procesy v zmysle platnej legislatívy. Za pred-
pokladu zabezpečenia všetkých investičných 
procesov a finančného krytia sa termín začiat-
ku výstavby predpokladá v  druhom polroku 
2017,“ uviedla Michalová.
Trvanie výstavby odhadli približne na jeden 
rok. Mobilná protihluková stena by mala stáť 
na okrajoch diaľnice i v stredovom páse na pri-
bližne trojkilometrovom úseku od križovatky 
Diamant až po čerpaciu stanicu pred tunelom 
Sitina.
Vybudovania protihlukovej steny na diaľnici 
pri Lamači sa samospráva i  obyvatelia mest-
skej časti dožadujú už viac ako desať rokov.

Výzva
V septembri plánuje Kultúrna komisia MZ 
zorganizovať výstavu Moje spomienky 

na more. Preto prosíme všetkých malých 
aj veľkých, aby pri svojom pobyte pri mori 
nezabudli zbierať mušle, morské „príšer-

ky“ a iné zaujímavosti mora, ktoré potom 
môžu vystaviť vo vestibule kina Lamač.

Mestská časť hľadá 
nových zaMestnancov

Miestny úrad ponúka zamestnanie  v rám-
ci pracovnej čaty letnej a  zimnej údržby. 
Mestská časť rovnako hľadá členov občian-
skych  hliadok Lamačské oko. Podmienky 
prijatia i  bližšie informácie o  ponúkanej 
práci možno nájsť na stránke www.lamac.
sk, prípadne sa možno informovať osobne 
počas stránkových hodín miestneho úradu.

ROZÁLSKE HODY 
2.- 4. 9. 2016 

Výsledkom hospodárenia mestskej časti 
v  roku 2015 je prebytok vo výške 161.723,84 
eura. Na júnovom miestnom zastupiteľstve 
poslanci schválili, že peniaze budú presunuté 
do rezervného fondu a mestská časť ich využi-
je na revitalizáciu Malokarpatského námestia, 
ktoré sa plánuje na budúci rok. 
Ako uvádza Záverečný účet za rok 2015, celkové 
príjmy mestskej časti v roku 2015 dosiahli výšku 
3.054.434,45 eura, výdavky 2.882.422,77 eura. 
Rozdiel bol znížený o sumu finančných operácií, 

ktoré neovplyvňujú prebytok ani schodok roz-
počtu. Po odrátaní tejto sumy vo výške 10.287,84 
eura vyšla výsledná suma prebytku. 
Na kladnom hospodárení sa podpísalo naj-
mä zníženie skutočných výdavkov oproti roz-
počtovaným sumám vo všetkých kapitolách 
bežných i  kapitálových výdavkov. Najväčšia 
úspora sa dosiahla v  rámci kapitoly Tovary 
a  služby. Z  rozpočtovaných 689.645 eur bolo 
k  31.decembru 2015 čerpaných 636.618 eur, 
čo je plnenie na 92,31 percenta. 

Lamač skončil rok 2015 s prebytkom hospodárenia                                                                                      
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Pribudnú dve bezpečnostné kamery                           

V  mestskej časti sa počas júla rozšíri počet 
bezpečnostných kamier o  ďalšie dve. Jedna, 
ktorá bola zakúpená z  dotácie Ministerstva 
vnútra, bude nainštalovaná vo Voľnočasovom 
areáli. Druhá, financovaná z  rozpočtu hlav-
ného mesta, bude umiestnená na budove 
miestneho úradu a bude monitorovať priestor 
v  okolí budovy. Záznam oboch kamier bude 
prenášaný na operačné stredisko mestskej  
polície, podobne ako je tomu v  prípade ka-
mier, umiestnených na ZŠ a kine Lamač.

Komisia bezpečnosti a životného 
prostredia definovala najbližšie priority    

Jednou z  hlavných priorít našej komisie je 
vybudovanie v  poradí už druhého verejné-
ho venčoviska pre psov, v tomto prípade pre 
obyvateľov tzv. horného Lamača. Vybrali sme 
pre neho priestor medzi medzi cestou Podháj 
a  Studenohorskou ulicou - plochu, ktorú po-
známe ako tzv. borovicovú alej. Je to prostre-
die, kde bude pre psíkov a ich majiteľov vďaka 
stromom zabezpečený chládok. Samozrejme 
tam osadíme aj lavičky pre starších majiteľov 
psov. Pripomínam, že prvé venčovisko sa na-
chádza oproti Heyrovského 12. 
Ďalšou prioritou je neustále rozširovanie 
kamerového systému s  čo najširším záberom 
na území mestskej časti od monitorovania 

námestia až po jednotlivé prevádzky a  uli- 
ce s  priamym prenosom a  neustálym moni- 
torovaním na operačné stredisko mestskej 
a štátnej polície. Mojou prioritou je tiež revitali-
zácia Malokarpatského námestia až po fázu roz-
šírenia kina Lamač, kde chceme vytvoriť nový 
kultúrny stánok. Naša komisia takisto nechala 
zakúpiť makety policajtov v  životnej veľkosti, 
ktoré chceme osadiť na kritické miesta: jednu 
pred základnú školu a druhú na cestu Pod Zečá-
kom, ktorú si hlavne „cezpoľní“ mýlia s „plochou 
dráhou“, keď prechádzajú starým Lamačom, 
aby si skracovali cestu na Záhorie. Z tohto dô-
vodu som na zastupiteľstve podal návrh, aby sa 
pozvali na rokovanie miestneho zastupiteľstva 
zainteresovaní – primátor Stupavy, starostovia 
Borinky a Marianky i štátny tajomník minister-
stva dopravy. V diskusii chceme riešiť narastajú-
cu dopravnú záťaž, ktorou Lamač trpí.

Pavol Čech, 
predseda Komisie bezpečnosti 

a životného prostredia

Mestskí policajti urobili v Lamači 
mimoriadnu kontrolu psíčkarov                               
 
Mestská polícia vykonala v  máji a  začiatkom 
júna mimoriadnu akciu zameranú na dohľad 
nad dodržiavaním povinností zo strany maji-
teľov psov. Kontrolovali sme, či majitelia psov 
spĺňajú všetky svoje povinnosti. Teda naprí-
klad či rešpektujú zákaz vstupu so psom, či je 

pes vedený na vôdzke a či je v evidencii psov, 
ktorú vedie obec. Akcia trvala niekoľko dní 
a  zapojili sa do nej všetky okrskové stanice 
mestskej polície. Viaceré miesta sme kontro-
lovali opakovane, najmä ihriská, oddychové 
zóny a miesta, ktoré vo zvýšenej miere navšte-
vujú rodiny s malými deťmi. 
Situáciu v  Lamači kontrolovali počas štyroch 
dní príslušníci jazdnej polície a  kynológie. 
Skontrolovali sme všetky miesta, na ktoré nás 
upozornili občania a zástupcovia samosprávy. 
Na akcii sa zúčastnila aj poslankyňa miestne-
ho zastupiteľstva Júlia Ondrišová, s  ktorou 
sme konzultovali najviac problémové lokality 
v  Lamači. Mestskí policajti zaevidovali štyri 
priestupky. V troch prípadoch nebol pes zapí-
saný v evidencii a v jednom prípade nerešpek-
toval majiteľ zákaz voľného pohybu psa. 
Celkovo mestskí policajti počas mimoriadnej 
akcie skontrolovali na celom území mesta 198 
psov. Zistili sme 37 priestupkov. Najčastej-
ším priestupkom bolo, že pes nebol zapísaný 
v evidencii, zaznamenali sme aj porušenia zá-
kazu voľného pohybu psov. V troch prípadoch 
majiteľ psa neodstránil exkrementy po psovi 
a dvakrát bol porušený zákaz vstupu so psom.
Mestskí policajti budú aj naďalej v rámci bež-
ného výkonu služby dohliadať aj nad dodr-
žiavaním povinností zo strany majiteľov psov. 
Sme otvorení komunikácii zo strany obyvate-
ľov Lamača, radi prijmeme podnety na zlepše-
nie vzájomnej spolupráce. 

Ľubomíra Miklovičová, 
hovorkyňa MsP Bratislava

Milí Lamačania, dovoľte, aby som Vás na pra-
hu horúcich letných dní poinformoval o  top 
priorite našej Komisie financií, podnikateľ-
ských aktivít a  dopravy MZ, ktorej predse-

dám. Prvoradým cieľom členov našej komisie, 
ktorá okrem poslancov má väčšinu členov 
odborníkov z  radov občanov našej mestskej 
časti bolo, aby sme v  rámci možností nášho 
lamačského rozpočtu dosiahli plnenie našich 
priorít. A tou najjednoznačnejšou prioritou je 
revitalizácia nášho Malokarpatského námes-
tia. Veď žiadny Lamačan nemôže byť spo-
kojný so stavom, ako naše námestie vyzerá. 
Rozbitý asfalt, hrdzavé lampy, rozpadnuté 
detské ihrisko, či na žlto natreté zábradlie sú 
katastrofou, za ktorú sa musíme hanbiť. Pre-
to sme sa zhodli, že tento stav musíme riešiť 
v zmysle požiadaviek našich občanov a to viac 
zelene, dať fenomén vody na naše námestie 
a samozrejme novú dlažbu a mobiliár pozo-
stávajúci z nových lavičiek, smetných nádob 
a  verejného osvetlenia. Viem, čo si teraz ur-
čite poviete, že veď sa to malo urobiť dávno. 
Áno, máte pravdu, naša komisia konečne vy-
tvorila finančné predpoklady a  je na staveb-
nej komisii, aby úspešne dotiahla projekčnú 
časť revitalizácie námestia bez ďalších bytov. 
Preto som rád, že sa nám podarilo nájsť ako 
komisii zdroje na revitalizáciu námestia bez 
žiadnych pochybných investorov s  ešte po-
chybnejšími podmienkami. Základným zdro-
jom bude prebytok za minulý rok vo výške 
161.000 eur, ktorý pôjde do rezervného fon-
du. Z tohto fondu už teraz vieme presunúť na 
revitalizáciu námestia min. 200.000 eur. Sa-

mozrejme, v  spolupráci s  miestnym úradom 
celá komisia veľmi intenzívne pracujeme na 
tom, aby aj tohtoročný rozpočet naakumu-
loval dostatok finančných prostriedkov pre 
budúcoročnú revitalizáciu Malokarpatské-
ho námestia, tak, aby ak všetko pôjde podľa 
plánu, sme mohli naše Rozálske hody 2017 
osláviť na vynovenom námestí. Všetko preto 
urobím, aby sme tento náš základný a zásad-
ný cieľ splnili. Samozrejme, ak bude možnosť 
uchádzať sa o externé zdroje, urobíme to, ale 
tak, aby sme neohrozili revitalizáciu námes-
tia už v budúcom roku 2017. Chcem sa touto 
cestou poďakovať všetkým členom komi-
sie a  miestnemu úradu za to, že sme vďaka 
efektívnemu hospodáreniu za minulý rok 
vytvorili reálny predpoklad na to, aby sme sa 
už na jeseň budúceho roku nemuseli za náš 
centrálny priestor v  Lamači, ktorý má svo-
ju obrovskú pridanú hodnotu, hanbiť. Preto 
si všetci milí Lamačania pekne cez tieto dva 
letné mesiace oddýchnime a po prázdninách 
sa pevne verím všetci v zdraví, šťastí a pokoji 
zíďme na našich hodoch v septembri, dúfam 
poslednýkrát na nezrevitalizovanom Malo-
karpatskom námestí. Preto v  tejto horúcej 
dobe držme o to viac spolu Lamačania!

Radoslav Olekšák,
 poslanec miestneho zastupiteľstva 

a mestský poslanec za Lamač

Priorita finančnej komisie je jasná. Revitalizácia Malokarpatského námestia!                                                                                                                                      
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Prázdniny predstavujú pre deti vytúžené ob-
dobie, spojené s kamarátmi, dobrodružstvom 
a zábavou. Pre rodičov sú to však i starosti na-
vyše a riešenie otázok, ktoré sa týkajú zabez-
pečenia programu i  dozoru počas dní, v  kto-
rých nemajú možnosť zobrať si dovolenku. No 
a pre záchranárov sú prázdniny doslova riziko-
vým obdobím. Potvrdil to aj hovorca Operač-
ného strediska Záchrannej zdravotnej služby 
(OS ZZS) Boris Chmel.
„Deti dávajú každoročne zabrať záchranárom 
viac počas prázdnin, keď trávia viac času samé 
bez dozoru, alebo v partii kamarátov. Priemer-
ne sme v lete mali denne vyše 22 prípadov 
detí, ktoré skončili v opatere záchranárov! 
Čo je však ešte závažnejšie, tento počet sa 
oproti minulým rokom zvyšuje.“ 

Najčastejšie dochádza k  úrazom   v  lete a  pri 
aktivitách a športe: 
- bicykel, korčule – sú to najmä dôsledky čas-
tých pádov - zlomeniny rúk, nôh a ťažké úrazy 
hlavy a chrbtice, vnútorné poranenia brucha, 
hrudníka a hlavy
-  športoviská – zranenia pri športe, ako na-
príklad zlomeniny kľúčnej kosti, zranenia pri 
pádoch či spôsobené   v zápale hry - zlomené 
ruky, nohy, odreniny. Opakovane sa tiež stalo, 
že na dieťa padla konštrukcia brány!
-  opustené budovy, nestrážené staveniská 
- nebezpečenstvo zrútenia – zavalenie detí, 
úraz elektrickým prúdom, pády z výšky
- lezenie na stromy, konštrukcie – pády 
z  výšky svojej postavy, ktoré vedia spôsobiť 
život ohrozujúci stav

- Cudzím ľuďom neotváraj dvere. Predtým, ako 
otvoríš dvere, presvedč sa, kto je za dverami. 
Pozri sa cez dverový hľadáčik, okno, ak bývaš 
v rodinnom dome, alebo sa jednoducho opý-
taj. Keď si doma sám, používaj bezpečnostnú 
retiazku alebo závoru na dverách.
- Do domu, bytu nepozývaj cudzie deti. Každú 
návštevu kamarátov u vás doma vždy oznám 
rodičom. 
- Pri odchode z  domu nezabudni zamknúť, 
skontroluj, či si naozaj dvere zamkol. Ak bývaš 
v  rodinnom dome alebo v  nižších poscho-
diach, nezabudni zatvoriť okná (pivničné, kú-
peľňové a  pod.). Kľúče od domu a  bytu maj 
pri sebe, nenechávaj ich len tak položené na 
lavičke, stole, či v  plecniaku, ktorý nemáš pri 
sebe. Nezabudni rodičom povedať, zavolať, či 

napísať sms správu, kam ideš, s kým si a kedy 
sa vrátiš domov. 
- V  čase, keď si sám vonku, môžu ťa osloviť 
cudzí ľudia. Nikam s  nimi neodchádzaj, 
neodprevádzaj ich, nesadaj si k  nim do auta 
a neber si nič od nich. Neznámej osobe v žiad-
nom prípade nehovor, kde bývaš, aké cenné 
veci máte doma, kedy rodičia odchádzajú 
a prichádzajú z práce, kedy a kam odchádzate 
na dovolenku alebo na výlet.
- Aj cez prázdniny sa môže stať, že vonku bude 
zlé počasie a rozhodneš sa tráviť čas pri počí-
tači. Na sociálnych sieťach nenadväzuj kon-
takt s ľuďmi, ktorých nepoznáš, neposkytuj im 
informácie o  sebe a  tvojej rodine (kam idete 
na dovolenku a pod.), neposielaj im svoje fo-
tografie.

Aj prázdniny predstavujú riziká                                                                                                          

Pozor na neznámych ľudí                                                                                                                                                          

Nebezpečenstvo však počas prázdniny neznamenajú len riziká úrazov. Nie každému sa podarí zabez-
pečiť počas celých prázdnin pre svoje deti dozor na každý deň. Preto je na mieste veľká obozretnosť. 
Aj v tomto prípade zhrnula užitočné rady kpt. Martina Kočišová.

ČO RObiť, AbY SME úRAZOM PREDišLi?
Policajná preventistka kpt. Martina Kočišová pripomína, že 
netreba zabudnúť na to, že...

- Lopta, kolobežka, skateboard ani kolieskové korčule na 
cestu nepatria.
- Pri jazde na bicykli je potrebná prilba a reflexné prvky.
- Chodník nie je pretekárska dráha, ale je určený chodcom.

- Na prechádzanie cez cestu je priechod pre chodcov, podchod, nadchod. Pred vstupom 
na cestu je potrebné zastať, poriadne sa rozhliadnuť na ľavú, pravú a opäť ľavú stranu, a až 
potom vstúpiť na priechod pre chodcov. 
- Miestom pre hru je ihrisko, nie opustené budovy, kde číha nebezpečenstvo.
- Opatrnosti nikdy nie je dosť ani pri vode, na kúpalisku alebo na jazere. 
- Aj keď vieš dobre plávať, nepreceňuj svoje sily. Neplávaj ďaleko od brehu, mysli na to, že 
potrebuješ doplávať aj späť na breh.

ČO RObiť, AK K úRAZu DOšLO

Ak sa dieťaťu stane nejaký úraz, v prvom rade treba zhodnotiť situáciu, 
pokúsiť sa zachovať pokoj a chladnú hlavu. Najprv vizuálne zhodnoťte, či 
je situácia vážna a je nutné zavolať pomoc. Ak áno, treba zavolať na číslo 
155, kde musíte jasne a presne popísať situáciu. Počúvať otázky operátora 
a  hovoriť zrozumiteľne, aby dokázal čo rýchlejšie vyhodnotiť situáciu 
a poslať pomoc. A do príchodu záchranárov poskytovať prvú pomoc.

Obstarávanie územného plánu 
zóny Zečák sa ocitlo v poslednej 

tretine

Práce na územnom pláne Zečá-
ku nabrali nové tempo. Zastupi-
teľstvo prerokovalo dňa 19. mája 
Súborné stanovisko na dopracovanie 
Územného plánu zóny Bratislava – 
Lamač, Zečák (ďalej len ÚPN-Z), ktoré 
následne zaslal starosta spracovate-
ľovi ÚPN-Z, firme MILAN architectu-
re, s.r.o. 
Nedočkavým Lamačanom sa môže javiť 
obdobie prerokovania ÚPN-Z  ako pri-
dlhá doba bez diskusie s  verejnosťou. 
No v  tomto  období hľadala samosprá-
va i  riešiteľ možnosti, ako preklenúť 
niektoré problémy, ktoré vzišli z  prero-
kovania. Najväčším z  nich bola sporná 
situácia medzi trasou hlavnej zbernej 
komunikácie Zečáku v územnom pláne 
Bratislavy (C1) a v Návrhu ÚPN-Z Zečák. 
Ukázalo sa, že v málo podrobnej mierke 
územného plánu mesta sa neprejavila 
terénna depresia, ktorú križuje cesta 
C1 v úseku cca 700m s hĺbkou približne 
15m. Táto depresia znemožňuje v  uve-
denom úseku viesť hlavný kanalizačný 
zberač ako gravitačnú stoku, a bolo by 
potrebné prečerpávanie dažďových aj 
splaškových vôd, čo je v svahovitom te-
réne nežiaduci jav.
Problém bol preklenutý vytrvalým vy-
jednávaním odborníkov a  zástupcov 
Lamača na magistráte a  v  Bratislavskej 
vodárenskej spoločnosti.
Počas spracovania ÚPN-Z  Zečák na-
dobudli účinnosť viaceré smernice EÚ 
a  s  nimi súvisiace slovenské právne 
predpisy, týkajúce sa ochrany prírody 
aj klimatických zmien. ÚPN-Z reflektuje 
na tieto predpisy, aj na potreby chráne-
ných druhov rastlín a živočíchov.
V  druhom polroku 2016 sa uskutoč-
nia ďalšie konzultácie a  kontrolné dni 
ÚPN-Z  v  rozpracovanosti s  komisiou 
výstavby Lamača a  s  magistrátom Bra-
tislavy, prípadne s  inými dôležitými 
dotknutými orgánmi. Spracovateľ do-
pracuje ÚPN-Z Zečák do cca 6 mesiacov 
od doručenia Súborného stanoviska. Po 
dopracovaní mestská časť Lamač za-
bezpečí jeho prerokovanie spôsobom 
miestne obvyklým, vrátane verejného 
zhromaždenia občanov, spojeného 
s  odborným výkladom. Hoci zákonná 
lehota na vyjadrenie účastníkov pre-
rokovania je 30 dní, v  Bratislave trvá 
procedúra podstatne dlhšie. V závislos-
ti na dĺžke doby prerokovania vrátane 
spracovania stanovísk predpokladáme 
termín predloženia ÚPN-Z  Zečák za-
stupiteľstvu na schválenie najskôr v  II. 
kvartáli 2017. 

Ing.arch. Jelena Hudcovská, PhD., 
odborne spôsobilá osoba 

pre obstarávanie ÚPN
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Aj tento školský rok, ako všetci 
svorne konštatujeme, prešiel 
veľmi rýchlo. Poďme sa teda 
obzrieť za tým, čo sa nám po-
čas neho v našej ZŠ podarilo. 

Začať treba asi tým, že nás potešila podpo-
ra našej komunity v súťaži Škola roka 2016. 
Získali sme najviac bodov, a  teda aj tento 
titul. Zúročili sme tak naše viacročné úsilie, 
pretaviť našu snahu robiť v  škole pre žia-
kov aj aktivity, ktoré síce súvisia s výchovou 
a  vzdelávaním, ale sú zábavné a  vytvárajú 
dobrú atmosféru v škole. Takýmito boli Dni 
športu, Predmetová show, Vystúpenie žia-
kov I. stupňa v  rámci Challenge Day obce 
a ku Dňu matiek, burza kníh, projektové dni 
školy, karneval, výlety, exkurzie, tvorivé diel-
ne, výchovné koncerty, žiaci si skúsili curling 
a pod. Zorganizovali sme plavecký kurz pre 
žiakov 3. ročníka, lyžiarsky výcvik pre žiakov 
7. – 9. ročníka, školu v  prírode pre štvrté 
ročníky. Nadaných a  talentovaných žiakov 
sme zapájali do rôznych súťaží a  olympiád 
na podporu rozvoja ich talentu. Mnohí zís-
kali v  rámci okresu výborné umiestnenia 
a  postúpili do krajských kôl, o  čom sved-
čí aj naše postavenie vo vyhodnocovacej 
tabuľke v  rámci súťaží BA IV (v  poradí 2. 
miesto v  olympiádach a  1. miesto v  súťa-
žiach v  prednese poézie a  prózy). Darilo sa 
nám aj v športových súťažiach. K najlepším 
patrili tento rok naše florbalistky a florbalis-
ti, strelci a futbalisti. Staráme sa aj o žiakov, 
ktorí majú rôzne poruchy učenia. Pre integ-
rovaných žiakov majú pani učiteľky so špeci-
álnou pedagogikou vyčlenené hodiny, kedy 
sa im individuálne venujú. Títo žiaci môžu 
navštevovať aj krúžok špeciálnej pedagogi-
ky v popoludňajších hodinách. 

Na škole máme bohatú environmentálnu 
činnosť. Naši žiaci získavajú celoslovenské 
prvenstvá v  rámci projektu Strom života. 
Darí sa Lamačským sovám, ktoré sa zapája-
jú do mnohých enviroaktivít. V  rámci školy 
máme kútik živej prírody a ekotriedu, v kto-
rej máme skleník a políčko. Žiakov učíme se-
parovať odpad, zbierame batérie a vyradené 
elektrické zariadenia v rámci recyklohier, or-
ganizujeme zber papiera a  výťažok z  neho 

používame na zakúpenie chýbajúcich učeb-
níc. Mladší žiaci absolvovali zážitkové hodi-
ny v  Daphne, na farmách, vo hvezdárňach 
a pod. 
Škola je zameraná na vyučovanie 
anglického jazyka. Na podporu tohto 
zamerania väčšinu disponibilných hodín 
zo Štátneho vzdelávacieho programu 
venujeme anglickému jazyku. Robíme 
medzinárodný projekt e-Twinning a  sme 
opätovne prihlásení do projektu Erazmus+ 
(partnerské školy v  zahraničí). Na podporu 
vyučovania angličtiny organizujeme školskú 
olympiádu pre I. stupeň. Druhostupniari 
sa zúčastňujú celoslovenskej súťaže – 
olympiády v  anglickom jazyku. Náš žiak 
postúpil do krajského kola. 

Tento rok sme absolvovali niekoľko testova-
ní. Jedným z hlavných bolo Testovanie 9. Aj 
napriek tomu, že nám z tohto ročníka odišlo 
veľa žiakov na 8-ročné gymnázia, a  potom 
ešte v  8. ročníku na bilingválne gymnázia, 
deviataci dosiahli výsledky nad priemer Slo-
venska. Slovenský jazyk zvládli lepšie ako 
matematiku. Piataci prvý raz absolvovali 
Testovanie 5, aj oni boli lepší ako bol celoslo-
venský priemer. Piati žiaci dosiahli z  jedné-
ho testu 100%,  z toho dvaja dosiahli 100% 
z  oboch predmetov. Štátna školská inšpek-
cia robila celonárodné testovanie finančnej 
gramotnosti. Dosiahnutá priemerná úspeš-
nosť žiakov našej školy bola vyššia, ako do-
siahnutý národný priemer žiakov v teste, aj 
ako dosiahnutý priemer žiakov v teste v Bra-
tislavskom kraji. Naši dvaja žiaci dosiahli 
najlepšie výsledky v rámci celého Slovenska. 
Pre žiakov organizujeme Komparo – tes-
tovanie úrovne vedomostí a  všeobecných 
študijných predpokladov. Celoplošne ho 
robíme hlavne so štvrtákmi, aby sme zistili 
ich úroveň na konci primárneho vzdeláva-
nia. Testy ponúkame aj šiestakom, ôsmakom 
a deviatakom na báze dobrovoľnosti. 

Škola má bohatú popoludňajšiu činnosť. 
Jej základom je Školský klub detí. Tento 
rok sa okrem základnej činnosti venoval 
pravidelnému korčuľovaniu detí, športovým 
hrám každú stredu, organizoval tvorivé 
dielne, burzu kníh, karneval a iné. Oddelenia 
robili aj individuálne aktivity, ako napr. 
vychádzky náučnými chodníkmi, exkur-
zia v  bani, Deň tulipánov, Klobúkový deň 
a  pod. Popoludní sa žiaci mohli zapojiť do 
krúžkovej činnosti. Škola zabezpečovala 22 
krúžkov, napr.: Varenie a  pečenie, Ľudový 
spev, Prestige, Čarovná flauta, Žurnalistický 
krúžok, Ruský jazyk, Chemický krúžok a pod. 
Okrem školských krúžkov na škole pracovali 
aj krúžky vedené súkromnými organizácia-
mi: Krúžky v škole, Wattsenglish, TJ Karlovka, 
TJ Spoje, Šachová akadémia a pod. Tieto or-
ganizácie rozšírili ponuku krúžkovej činnosti 
školy. Popoludňajšiu činnosť kvalitne dopĺ-

ňa ZUŠ J. Kresánka, ktorá má v škole literár-
no-dramatický, tanečný a výtvarný odbor. 

Škola má 488 žiakov a  54 zamestnancov. 
Z  toho 42 pedagogických zamestnancov. 
Naši pedagógovia pripravujú študentov 
vysokých škôl na učiteľské povolanie, teda 
sme Fakultatívnou školou. Učitelia školy sa 
ďalej vzdelávajú, individuálne i spoločne po 
vyučovaní. Tento rok nás navštívili kolegovia 
z  Čiech v  rámci projektu „Stínování“. Českí 
kolegovia chodili na naše vyučovacie hodiny 
a  vzájomne sme si vymieňali skúsenosti 
o  fungovaní základných škôl na Slovensku 
a v Čechách. 

Zložitejšou časťou chodu školy je financo-
vanie. Normatív na žiaka postačuje len na 
základné potreby a  základný chod školy. 
Vďaka OZ Pomoc školstvu v  Lamači a  prí-
spevkov z Rady rodičov sa nám darí obohatiť 
kabinetné zbierky o nové pomôcky, vylepšiť 
zariadenie učební, zabezpečiť chýbajúce 
učebnice a vôbec vylepšiť chod školy. Tento 
rok sme získali dotáciu z MŠVVaŠ SR vo výš-
ke 36.900 eur na rekonštrukciu sociálnych 
zariadení a šatní pri telocvični. Podmienkou 
získania dotácie bola 35-% spoluúčasť zria-
ďovateľa na celkových nákladoch, čo v  na-
šom prípade je 19.900 eur. Rekonštrukcia 
musí byť realizovaná do roku 2018. Tento 
školský rok sme otvorili novovybudovanú 
učebňu Techniky. Na zriadenie novej učeb-
ne prispel zriaďovateľ sumou 15.000 eur. 
Pomôcky do učebne sme získali z projektu 
MŠVVaŠ SR financovaného prostredníctvo 
eurofondov a chýbajúce dokúpili z pros-
triedkov OZ Pomoc školstvu v Lamači. Aj ten-
to rok sme riešili haváriu upchatého strešné-
ho zvodu práve v  novej učebni. Podávali 
sme ešte viaceré projekty, v niektorých sme 
neboli úspešní, v  niektorých výsledok ešte 
nepoznáme. Radi by sme opravili asfaltové 
ihrisko pri jedálni školy. Snažíme sa získať na 
jeho rekonštrukciu financie už tri roky a stále 
márne. Návrh nového ihriska nakreslili štu-
denti VŠVU na základe projektov a návrhov 
žiakov II. stupňa, ktoré prezentovali v rámci 
triednych projektov ku Dňu Zeme. Ak nám 
viete niekto pomôcť, budeme vďační, lebo 
sa splní sen žiakov školy.

Čo na záver? Myslím, že sa nám podarilo 
dosť a  zaslúžime si všetci letný oddych. 
Chcem poďakovať všetkým kolegom za 
profesionálnu prácu a  energiu odovzda-
nú v  práci, žiakom za snahu i  úsilie, ktoré 
vynaložili v  učení, rodičom a  Rade školy za 
spoluprácu, sponzorom za pomoc, MÚ a po-
slancom za podporu školy. Všetkým želám 
krásne leto, aby si oddýchli a  po dovolen-
kách a prázdninách sa vrátili späť do svojej 
školy. 

Alena Petáková, riaditeľka ZŠ
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Riaditeľka ZŠ, Alena Petáková
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Aj v tomto roku ocenili miestnych učiteľov                                                                                                                             
Súčasťou tohto školského roka bolo aj ocenenie pedagógov, ktorí pôsobili či pôsobia v škole a škôlke, ktorých zriaďovateľom je mestská časť. Na konci 
marca si z rúk starostu Petra Šramka prevzali plaketu J. A. Komenského bývalé učiteľky ZŠ Soňa Stušková a Kristína Rošková a takisto Katarína Bučková 
z MŠ. Lamačan pri tejto príležitosti pripojil k hodnoteniu uplynulého školského roka aj rozhovor so spomínanými dámami.

S. Stušková: 
ZŠ v Lamači mala vždy „dobrého ducha“

Pani Soňa Stušková bola ocenená za dlhoročný 
podiel na rozvoji školstva v  Lamači. Rovnako za 
kvalitný a profesionálny výkon, vďaka ktorému bolo 
vyučovanie angličtiny na vysokej úrovni. Ocenenie 
si zaslúži aj za prípravu detí na jazykové olympiády 
i spoluprácu pri organizovaní mimoškolských aktivít 
detí. Aj po odchode zo školy organizovala v Lamači 
jazykové kurzy pre deti aj dospelých.

K vašim začiatkom na lamačskej ZŠ sa viaže cel-
kom zaujímavý príbeh...
 Aj keď je to už 16 rokov, odkedy som ukončila svoje 
10-ročné pôsobenie na škole v Lamači, stále sa rada 
k tomuto obdobiu vraciam. Nastúpila som v roku 
1990, tesne po revolúcii, a  keďže som angličtinu 
študovala ako učiteľský odbor, povedala som si, 
že to skúsim... A pomôžem aj škole s nedostatkom 
jazykárov, ktorých bolo vtedy  naozaj veľmi málo. 
Mladší syn práve končil na I. stupni, bývala som 10 
minút od školy... A tak som urobila krok, ktorý bol 
skutočnou zmenou. Predtým som totiž pracovala 
vo vydavateľstve, kde som redigovala odborné 
publikácie. No sama som cítila, že po 13 rokoch 
som potrebovala zmenu. A ako som už povedala, 
zmena to naozaj bola! Pretože škola - to je naozaj 
taký veľký včelí úľ. Tá práca ma úplne pohltila. Pa-
mätám si prvé učebnice angličtiny Discoveries, ku 
ktorým však neboli žiadne metodiky, slovníčky či 
gramatika. Vedenie školy nám však vychádzalo veľ-
mi v ústrety. Navyše, deti boli motivované, každý sa 
chcel učiť angličtinu či nemčinu. Aby sme naplnili 
ich očakávania a udržali ich pozornosť , tak sme sa 
aj my museli intenzívne na vyučovanie pripravo-
vať. Množstvo extra materiálu sme si pripravovali 
samé, zháňali sme rôzne anglické časopisy, kopíro-
vali tie najpútavejšie časti pre deti. 

ZŠ má a mala vždy dobrú reputáciu, čo lamačskú 
školu robilo podľa vás takou kvalitnou?
Nechcem, aby to vyznelo ako fráza, ale na ško-
le bolo cítiť takého „dobrého ducha“. Tvorila ho 
dobrá pracovná   atmosféra, ústretové vedenie 
školy, kolektív skúsených a kvalifikovaných učite-
ľov. A tiež živé  i nezbedné decká - ako to má byť. 

Robiť s  ľuďmi je veľmi ťažká práca, pracovať 
s  deťmi a  vychovávať je navyše veľmi zodpo-
vedná misia. Mali ste pri svojej práci krédo, kto-
rého ste sa držali?
Nie, krédo nemám. Deti samé spoznajú, či učiteľa 
jeho práca baví, či má deti rád, a tiež, či svoj odbor 

kvalifikovane ovláda. Učiteľ musí detské osobnosti 
primerane rešpektovať a byť voči nim čo najspra-
vodlivejší. Každé dieťa má svoje špecifiká, to treba 
zohľadniť aj pri spoločnom vyučovaní. Ak to takto 
funguje, tak potom aj učiteľ má rešpekt.

Máte žiaka, žiačku či triedu, na ktorú si vždy 
v spojení so ZŠ Lamač spomeniete?
 Spomínam si na mnohých žiakov, v každej triede 
a v každom ročníku bolo viacero výrazných osob-
ností, a  nemuseli to byť práve tí najlepší žiaci... 
Myslím, že niekde mám ešte odložený učiteľský 
zápisník s menami aj známkami. Občas sa mi sta-
ne, že ma žiaci, dnes už dospeláci, oslovia, spo-
menú nejakú príhodu... čo je veľmi milé. 

K. Rošková: 
Vždy, keď idem okolo školy, pozriem sa do okien 
a mám dobrý pocit.

Pani Kristína Rošková, takmer 40 rokov pôsobiaca 
v ZŠ, bola ocenená za svoj tvorivý a humánny prístup 
vo  vyučovaní, ktorým prispela k výchove a vzdelaniu 
viacerých generácií žiakov. Podobne ako v prípade S. 
Stuškovej, aj p. Rošková bola ocenená za to, že svo-
jimi morálnymi a ľudskými vlastnosťami pomáhala 
vytvárať príjemnú pracovnú atmosféru.

Podobne ako v prípade pani Stuškovej, aj vy ste 
sa stali súčasťou pedagogického zboru tesne po 
po Nežnej revolúcii. A aj vo vašom prípade ste 
zostali vlastne doma...
Áno, je to tak, do školy som nastúpila v  roku 
1990, keď som v Lamači bývala. Bolo to obdobie 
veľkých zmien, školy v  tomto období prežívali 
nadšenie z  nových možností. Rozširovalo sa vy-
učovanie cudzích jazykov, na druhej strane bol 
nedostatok vyučujúcich. Aj preto som ako nem-
činárka dostala ponuku.

Ako si vy spomínate na spoluprácu s kolegami?
Na roky pôsobenia v  Lamači si spomínam len 
v dobrom a mám veľa pekných spomienok. Bol 
tam vynikajúci kolektív učiteľov, ako aj vedenie 
školy. Vytvorili sa triedy s rozšíreným vyučovaním 
cudzích jazykov, internetová trieda a multifunkč-
ná učebňa. Žiaci sa úspešne zúčastňovali na jazy-
kových olympiádach, aj na súťaži v Rakúsku, kde 
získavali nové skúsenosti.

Máte spočítané aspoň približne, koľko žiakov, 
koľko tried ste vyučovali?
Celkovo som učila 37 rokov, rôzne vekové ka-
tegórie. Okrem vyučovania v škole som robila aj 

jazykové kurzy pre deti a dospelých a špeciálne 
podnikové kurzy. Spočítané to nemám ani pri-
bližne, určite to boli stovky žiakov.

Nemčina je jazyk národa, ktorý je známy disci-
plínou i  húževnatosťou a  pracovitosťou. Vyža-
dovali ste tieto vlastnosti aj od svojich žiakov?
Myslím si, že som bola trochu prísnejšia, lebo som 
presvedčená, že disciplínou a usilovnosťou môžeme 
dosiahnuť lepšie výsledky, aj v dnešnej dobe. Mnohí 
žiaci, ktorých stretávam, spomínajú, ako získané ve-
domosti využili pri ďalšom štúdiu alebo v práci.

Ste v kontakte s kolegami, prípadne niektorými 
svojimi žiakmi dodnes?
 S kolegyňami sa občas stretávame „ na kávičke“ 
a rozprávame  a spomíname na pekné zážitky na 
školských výletoch a na pobyty v školách v príro-
de. So školou som stále v  kontakte aj preto, že 
tam chodí moja vnučka. Vždy, keď idem okolo 
budovy školy, pozriem do okien a  mám dobrý 
pocit.

K. bučková: 
Každý deň je plný prekvapení

Katarína Bučková pôsobí v  lamačskej MŠ 10 rokov, 
je učiteľkou v  triede Púpavky, kde sa venuje deťom 
vo veku 3 až 4 roky. Budúci školský rok ju čakajú naj-
menšie detičky, ktoré nastúpia od septembra do MŠ.

Čo je na vašom povolaní najkrajšie a čo najťažšie?
Za najkrajšie považujem to, že každý deň je iný, 
plný prekvapení. Za najťažšie asi psychické vypä-
tie a zodpovednosť s tým súvisiaca.

Vždy ste chceli robiť túto prácu/poslanie?
Áno, chcela. Už v tínedžerskom veku ma bavila 
práca s deťmi.

Čo najviac si vyžaduje práca pedagóga v MŠ?
Podľa môjho názoru si práca pedagóga najviac vy-
žaduje trpezlivosť a empatiu  k deťom aj rodičom.

Veľkú dôležitosť pri výchove detí má aj prostre-
die, v ktorom sa vychovávajú deti. Čo oceňujete 
na atmosfére, ktorú poskytuje Lamač, jeho ma-
terská škola a aj kolektív, ktorého ste súčasťou?
Atmosféru Lamača poznám od detstva, keďže 
som sa tu narodila, je mi blízka  a  myslím si, že 
svojím takmer dedinským charakterom je vhod-
ná na výchovu detí   v  školách aj rodinách.   Ko-
lektív, ktorého som súčasťou, mám veľmi rada 
a veľmi si vážim, že som jeho  časťou. Mám skvelé 
kolegyne, ktoré sú veľmi ústretové a láskavé.
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Obetavý senior                                                                                                                                                                                 

Pán Jozef Valovič, ktorý býva v  Dome senio-
rov v Lamači, niekoľkokrát do týždňa nezištne 
čistí jazierko Na barine od napadaného lístia, 
konárov a iných nečistôt. Tým prispieva k skul-
túrneniu prostredia a príjemnému posedeniu 
seniorov, mamičiek s  deťmi a  ďalších ľudí pri 
jazierku. 

Ďakujeme! 

Nič neodradilo našich dobrovoľníkov z ING Bank 
od cieľa, ktorý prijali, keď do DSS Rozsutec pri-
šli ráno 10. júna 2016 v rámci iniciatívy Nadácie 
Pontis „Postavme naše mesto na nohy“. V našom 
prípade bolo tým cieľom pomôcť zveľadiť are-
ál zariadenia. Keď pršalo, vzali si pršiplášte; keď 
prišla búrka, lavičky dali kolegyni Monike pod sl-
nečník, aby ich mohla v suchu natrieť. Nakoniec 

však počasie pochopilo, že Peter Lauko, Tomáš 
Matúšek, Matej Smekal, Martin Vaško, Veronika 
Krčmárová a Monika Wildová majú guráž, ktorá 
im vydrží od rána až do štvrtej hodiny poobede. 
Zostalo po nich obdivuhodné dielo - premiest-
nená obrovská kopa dreva na správne miesto, 
natreté lavičky, novým náterom vynovený stôl 
a  predovšetkým položená dlažba. Zlatým klin-
com programu bolo vytvorené nové ohnisko, pri 
ktorom náš klient Romanko hneď plánoval, čo sa 
v ňom bude opekať a ako budú opečené klobás-
ky chutiť. Projekt vymyslel, napísal a práce zorga-
nizoval náš vynaliezavý kolega Roman Úradní-
ček, ktorý sa bez obalu tešil, keď videl, ako dielo 
mladým chlapom a devám z ING Bank rastie pod 
rukami. V  neposlednom rade ďakujeme Nadá-
cii Pontis za podporený grant a všetkým našim 
kolegyniam a kolegom z DSS Rozsutec, ktorí sa 
o úspešný dobrovoľnícky deň postarali. 
Magdaléna Miháliková, riaditeľka DSS Rozsutec

Literárne čítačky                                                                                                                                         

Naša nová miestna knižnica otvorila svoju ná-
ruč aj najmenším deťom cyklom „Literárne 
čítačky“. Čo to je? Dvakrát do mesiaca sa bude 
konať čítanie slovenských rozprávok pre mater-
ské škôlky v Lamači. Vyberie sa trieda, ktorá na-
vštívi knižnicu a deti si vypočujú peknú rozpráv-
ku. Oboznámia sa s jej autorom ( obrázok č. 1)  

a  v  závere preukážu svoje pamäťové schop-
nosti a výtvarný prejav. Cyklus „čítaníčka“ robí 
kultúrna komisia v Lamači v spolupráci s knižni-
cou. Príbehy bude čítať Alena Bernátová, členka 
kultúrnej komisie. Prvé čítaníčko bolo 2.júna 
z knihy Kristy Bendovej „Osmijankové rozpráv-
ky“. Zúčastnili na ňom deti z  triedy Snežienky 
z  MŠ na Malokarpatskom námestí. Musím ich 
všetky pochváliť, pretože boli výborné. Prí-
tomní dospeláci sme sledovali ich sústredené, 
zvedavé tváričky (obrázok č. 2) a neskôr ich vý-

tvarné a  spevácke prejavy. Hlavnou postavou 
rozprávky bol koník, ktorý chcel byť básnikom. 
Ďalšie postavy boli z ríše zvierat. Na otázku, čo 
by vedeli o  koníkovi ešte povedať, začali deti 
spontánne spievať starú, národnú pesničku „Po 
nábreží koník beží“. Na záver si všetky deti so 
záujmom a rešpektom vyskúšali „Rytierske pa-
sovanie za členov knižnice“ (obrázok č. 3). Ich 

výtvarné práce sú vystavené v priestoroch kniž-
nice. Naše najmenšie deti ešte čítať nevedia, ale 
každá rozprávka v tomto peknom, novom, za-
ujímavom prostredí knižnice dostáva zvláštne, 
ešte väčšie čaro.

 Marta Janyšková

bitka pri Lamači oslávi 150. výročie               

Dňa 22. júla si pripomenieme fakt, že už jeden 
a  pol storočia ubehlo od najväčšej historickej 
udalosti v dejinách Lamača. Svojimi príspevka-
mi to pripomínajú aj obyvatelia mestskej časti.

Posledný šturm o hlade?
(zo spomienok)
Vtedy, koncom tridsiatych rokov minulého 
storočia bol ten, čo túto príhodu rozprával, vo 
veku mojich starých rodičov a  ja som vtedy 
mala asi dvanásť rokov. Bolo to cez prázdniny, 
keď sme s praprastrýcom Gregorom Boskovi-
čom trhali na roli burinu. Ja som sa ho vypyto-
vala na jeho detstvo a mladosť, a potom som 
s  otvorenými ústami počúvala rozprávanie, 
keď sme na medzi oddychovali. Pri popíjaní 
vína si spomenul na vojsko, ktoré jedného let-
ného dňa prišlo do Lamača. Lebo to bola veľká 
vec, Lamač bol plný vojakov, koní, vozov. Ak si 
dobre spomínam, boli to rakúski vojaci a uda-
losť sa viaže k bitke pri Lamači. Vojaci sa roz-
ložili na starých záhradách oproti vtedy nové-
mu cintorínu (ktorý bol založený v roku 1856 
- pôvodný zrušený bol v dedine pri kostole sv. 
Margity), dnes dolná časť sídliska. Chlapci sa 
začali okolo vojakov obšmietať. Vojaci si mie-
nili uvariť guláš a chlapcov žiadali, aby im na-
nosili drevo a vodu. Chlapci boli samá ochota, 
lebo vojaci im z toho guláša sľúbili. Čoskoro sa 
z kotlov šírila vôňa, ktorá dráždila nosy. Všetci 

úspešní dobrovoľníci v DSS Rozsutec                                                                                                                                       

Olympijské reprezentantky Slovenska v šachu si 
vo štvrtok 23. júna zmerali na námestí v Lamači 
sily proti desiatim súperom.
Bratislavská šachová akadémia pripravila už 
tretí ročník tradičnej šachovej simultánky na 
záver školského roka, v spolupráci s mestskou 
časťou Bratislava-Lamač. 
Pozvanie prijali medzinárodná majsterka Ve-
ronika Maslíková a FIDE majsterka Niki Vrbová. 
Obe budú reprezentovať Slovensko na šacho-
vej olympiáde, v  rodisku Garryho Kasparova, 
v azerbajdžanskom Baku.
Simultánky sa zúčastnilo 10 hráčov, vrátane sta-
rostu Lamača Petra Šramka, ktorý si popri ďalších 
troch hráčoch odniesol zo zápasu cennú remízu. 
Zvyšné partie naše reprezentantky vyhrali.
Poďakovanie patrí mestskej časti Lamač za po-
skytnutie cien pre každého účastníka a pomoc 
pri realizácii podujatia.
Ďakujeme a tešíme sa na Vás opäť o rok.
Michal Vrba, Predseda Bratislavskej šachovej 

akadémie, www.sachovaakademia.sk 

šachová simultánka pod lipami                        
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boli plní očakávania tej dobroty. Mäso bolo 
predsa vzácne! Všeobecnú pohodu ako hrom 
z  jasného neba prerušil zvuk trúbky. Alarm! 
Všeobecné nadšenie bolo prudko schladené. 
Vznikla trma-vrma, 
vojaci znervózne-
li a  počúvali rozkaz 
a s veľkou nevôľou ho 
aj plnili: museli popre-
vracať kotle s  takmer 
dovareným gulášom. 
Všetkým bolo nanič, 
všetci zostali hlad-
ní. Guláš bol v  tráve, 
chlapcom bolo do 
plaču. Bol vyhlásený 
šturm. Veru, neslávne 
skončila tá prusko-ra-
kúska vojna!

Zita Švančarová

Spomienku na 150. výročie bitky pri Lamači 
prináša aj snímka na monumenty, ktoré túto 
udalosť pripomínajú. Autorom snímky je pán 
Arnold Dávid - člen Foto klubu Lamač.

Pripravuje sa kniha o Lamači                                   

Jubileum bitky pri Lamači, ale aj výročia ďal-
ších dvoch historických míľnikov v histórii La-
mača - 725. výročie prvej písomnej zmienky 
o  území, na ktorom sa nachádza a  70 rokov 
odvtedy, čo sa Lamač stal súčasťou Bratisla-
vy, viedli k myšlienke vydať novú monografiu 
o dejinách Lamača. Jej autor Juraj Hradský by 
mal v tomto diele nadviazať na predchádzajú-
cu knihu o Lamači z pera historika Alexandra 
Húščavu, pričom by mal publikovať aj nové, 
doposiaľ nezverejnené fakty. Kniha by mala 
vyjsť v októbri, oficiálne ju plánujú predstaviť 
8. októbra pri príležitosti osláv 150. výročia bit-
ky pri Lamači. Mestská časť už rokovala s kniž-
ným vydavateľstvom a na základe týchto roko-
vaní je odhadovaná cena publikácie od 12,90 
do 14,90 eura. Knihu bude možné zakúpiť na 
miestnom úrade, v knižnici i na akciách, orga-
nizovaných mestskou časťou.

Lamačský Deň detí obrazom                                                                                                                                                                               
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Dňa 19.6.2016 sa v írskom Dubline skončil 6. ročník majstrovstiev sveta 
v karate, ktorý organizovala Svetová federácia karate WUKF. Slovenská 
výprava odcestovala do Dublinu pod vedením hlavného reprezentač-
ného trénera Slovenskej federácie karate a bojových umení Jána Dada 
a  trénerov reprezentácie pre kata a  kumite Ľubomíry Klementisovej 
a Jána Valentíka. 
Slovensko na majstrovstvách sveta zastupovala 70-členná výprava 
zložená z  54 pretekárov, 5 medzinárodných rozhodcov, 10 trénerov 
a lekárky.

Na majstrovstvách sveta v  kara-
te WUKF bolo zaregistrovaných 
2280 pretekárov zo 40 krajín. Slo-
venská reprezentácia sa umiest-
nila v  celkovom hodnotení ako 
piata najúspešnejšia krajina a od-
náša si domov spolu 37 medailí, 
z  toho 11 titulov majstra sveta, 
ktoré získali 3 družstvá a  8 jed-
notlivcov, ďalej 12 strieborných 
medailí a 14 bronzových medailí.

Slovenskú výpravu tvorili karatis-
ti vo veku od 9 do 51 rokov, ktorí 
pretekali v 109 kategóriách.V re-
prezentácii SR bolo aj 6 členov 
nášho klubu ŠK Goju kai karate 
Bratislava-Lamač, pričom všetci 
získali individuálne medaily a  aj 
medaily zo súťaží družstiev. 
V  Lamači máme teda momen-
tálne troch úradujúcich maj-
strov sveta v karate.

Majstrami sveta sa stali :
Andrea Klementisová v kata žien
Laura Anettová v kata dorasteniek 15-17 rokov
Lukáš Tobolák v kata žiakov 13-14 rokov

Striebornú medailu získali:
Tamara Szomolányiová v kata junioriek 18-20 rokov
Kata družstvo junioriek v zložení - Laura Anettová, Tamara Szomo-
lányiová, Alexandra Haňdiaková ( všetky 3 z Goju kai karate Lamač)
Kata družstvo žien v zložení - Andrea Klementisová, Viktória Šályo-
vá, Dominika Šalamonová

Bronzové medaily vybojovali:
Tamara Vidová, kata žiačky 11-12 rokov ( mala 44 pretekárov v ka-
tegórii )
Alexandra Haňdiaková, kata dorastenky 15-17 rokov

Je to obrovský úspech a  vzorná reprezentácia nielen klubu, mestskej 
časti Lamač, ale hlavne Slovenskej republiky. Gratulujeme a  prajeme 
veľa elánu, zdravia a  športových úspechov do ďalších ťažkých súťaží. 
Zároveň by sme chceli poďakovať za finančnú podporu aj MČ Bratisla-
va-Lamač, ktorá poskytla dotáciu na účasť pretekárov klubu na tomto 
šampionáte.
Svetovú federáciu WUKF karate tvorí v súčasnosti 212 federácií z celého 
sveta a aktuálnym prezidentom je profesor Liviu Crisan, ktorý sa vyjad-
ril, že tohtoročné MS v Dubline boli v histórii WUKF najväčším a najkva-
litnejším podujatím.

 Ján Dado 
prezident klubu ŠK Goiu kai karate Bratislava-Lamač

Medzinárodný deň detí sa oslavuje v  mnohých krajinách 
sveta a i u nás na Slovensku je to dlhoročná tradícia. Pri tejto 
príležitosti sme v našich jasličkách Drobček na Heyrovského 
ulici usporiadali malú slávnosť pre naše detičky a ich rodičov. 
Deti sa tešili z nafukovacieho hradu Dino, na ktorom sa vy-
šantili a super pošmýkali. Prišla medzi nás milá návšteva, pani 
poslankyňa Júlia Ondrišová a pani poslankyňa Marta Janyš-
kova. Prežili sme spolu príjemné popoludnie, pani poslanky-
ňa M. Janyškova nám porozprávala o kulturných aktivitách, 
ktoré sa organizujú pre najmenšie lamačské detičky. Pri tejto 
príležitosti nás pozvala do miestnej knižnice na „čítaničko“, 
ako sa nazýva hodinka čítania rozprávok pre najmenších La-
mačanov. Prežili sme spolu vydarené popoludnie a tešíme sa 
na naše ďalšie spoločné stretnutia a aktivity.

Zuzana Gumbirová, 
riaditeľka jaslí Drobček 

Karatisti z Lamača majú ďalšie svetové tituly                                                                                                                                      

Deň detí v jasliach Drobček                                                                                                                                                                                                                   

Majsterka sveta Andrea Klementisová

Reprezentácia SR

Zástupcovia lamačského klubu na MS
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Tisíce dobrovoľníkov z  firiem a  z  verejnosti sa 
každý rok zapájajú do najväčšieho podujatia 
firemného dobrovoľníctva nielen na Slovensku, 
ale aj v strednej Európe - Naše Mesto. 
Tento rok sa konal  v rámci Maratónu dobrovoľ-
níctva už 10. ročník, a to 8. až 11. júna vo viac 
ako 27 mestách na Slovensku. V piatok a v so-

botu (10.-11.6.)vyšlo do ulíc viac ako 8500 dob-
rovoľníkov, aby pomáhali vo svojich mestách 
a pomáhali tam, kde je treba. 
Lamač sa rovnako ako iné obce a mestá na Slo-
vensku zapojil do tejto dobrovoľníckej akcie 
a v piatok 10. júna navštívilo Lamač približne 40 
dobrovoľníkov, ktorí za spolupráce pracovnej 
čaty a  zamestnanca referátu životného pros-
tredia, ktorí pracujú na miestom úrade, vyčistili 
dve skládky odpadu na Zlatej hore. Skládky, 
ktoré boli vytvorené neprispôsobivými občan-
mi našej mestskej časti, zaplnili kontajner o ob-
jeme 16 m3 a ďalšia hromada vriec s odpadom 
si na svoj kontajner musela ešte počkať. 
Je smutné, že napriek našej snahe a vynalo-
ženým finančným prostriedkom nie je možné 
udržať poriadok na území mestskej časti. Priví-
tali sme túto iniciatívu dobrovoľníkov a ich po-
moc s odstránením neporiadku v danej lokalite, 

avšak vynára sa otázka: Dokedy nám tento po-
riadok vydrží? Sami nevieme ...a dajme ruku na 
srdce, veľakrát nemáme silu a energiu upozor-
niť niekoho, aby po sebe zdvihol papierik, nieto 
ešte exkrementy po psoch... Čo potom chceme 
od ľudí, ktorí žijú na pokraji spoločnosti? Akým 
príkladom im ideme? Vari očakávame, že pra-
covná čata bude po nás zbierať všetok odpad? 
Veľa Lamačanov pokladá Lamač za najkrajšiu 
časť Bratislavy. Tak potom sa k nej tak správaj-
me. S  láskou a  úctou si vážme, ak niekto pre 
nás niečo urobí a rovnako si vážme a udržujme 
krásny kus prírody, ktorý sa nachádza priamo tu 
v hlavnom meste.
Ďakujeme organizátorom, pracovnej čate 
a  v  neposlednom rade samotným dobrovoľ-
níkom, ktorí sa zapojili do tejto úžasnej akcie, 
a rok čo rok nás učia, že my sami by sme si mali 
uvedomiť, kde žijeme a v akom prostredí vlast-
ne chceme aj naďalej žiť.

Mária Šimončičová

Tretia júnová nedeľa je venovaná otcom. Ani 
my nezabúdame na „Deň otcov“ a  tento 
sviatok už pár rokov spájame a  oslavujeme 
na divadielku pre najmenších, ktoré sa koná 
vždy v tento deň. Tí, ktorí prišli na predstave-
nie, neľutovali. Čakalo ich príjemné prostre-
die a výnimočná zábava. Okrem divadelného 
zážitku s  tetou Betkou - Petronelou Dušovou 
a jej Teatrom Neline s predstavením „Postrach 
Samko“ sa všetci výborne bavili, nielen na 
samotnom predstavení, ale aj na vystúpení 
a vynaliezavosti detí. Objavili sme aj malý ta-
lent 9-ročného Samka so zmyslom pre humor. 

Na záver každé dieťa, ktoré prišlo v sprievode 
otecka, dostalo za úlohu priviesť ho na javisko 
a  predstaviť. Dieťa dostalo darček, s  ktorým 
svojmu oteckovi zagratulovalo. Od kultúrnej 
komisie dostal na pamiatku oslávenec diplom. 
Nám všetkým prítomným sa naskytol nezvy-
klý, ale jedinečný krásny pohľad na javisko 
zaplnené našimi lamačskými mužmi, ktorí sa 
pýšia hrdým titulom „OTEC“. A  tak prajeme 
našim všetkým oteckom aj deduškom: „Veľa 
zdravia, šťastia, lásky, pohody a radosti zo 
svojich detí.“

 Želajú deti z Lamača a Marta Janyšková

Rodinné centrum Obláčik ponúklo pestrú 
oslavu Dňa otcov. Pozývaní boli všetci, veľkí 
aj malí, v  kočíkoch či peší, aby zažili vzrušu-
júce dobrodružstvo v neďalekej prírode. Roz-
právkový les sa stal už tradíciou, tento rok sa 
uskutočnil už po desiatykrát v sobotu, 18. júna 

2016 dopoludnia v  lesoparku za Cestou na 
Klanec.
Účastníci pri registrácii dostali preukaz, do kto-
rého potom zbierali pečiatky z trinástich stano-
víšť, kde plnili zadania rozprávkových bytostí. 
Určite sa nestáva každý deň, aby bola možnosť 
stretnúť Snehulienku, Popolušku či Snehovú 
kráľovnú. Pozdraviť sa dalo s Červenou čiapoč-
kou, vodníkom, indiánmi, pirátom či šmolkami. 
Deti mohli na vlastné oči vidieť medovníkový 
domček a ježibabu. Tí odvážnejší si zmerali sily 
s Rytierom a drakom. Zaujali aj princezná Elza, 
Šípková Ruženka a Včielka Maja. Na konci trasy 
deti čakal milý balíček s  prekvapením. Mnohí 
prispeli dobrovoľným vstupným, a  tak sa deti 
môžu tešiť na novú prekážkovú dráhu, ktorú 
bude RC Obláčik využívať v interiéri počas herní 

pre verejnosť. Srdečne ďakujeme všetkým dar-
com i sympatizantom nielen za financie, ale aj 
mnohé milé slová po absolvovaní podujatia. 
Fotografie z  Rozprávkového lesa sú dostupné 
na FB profile RC Obláčik.
Tento rok bol nielen jubilejný, ale i  rekordný. 
Srdečne ďakujeme všetkým, čo pri tom boli 
s  nami: takmer 500 účastníkom, vyše 20 roz-
právkovým bytostiam, mnohým dobrovoľ-
níkom a  nadšencom a  desiatke sponzorov. 
Špeciálne ďakujeme aj OZ Rybička a  kaviarni 
Malinky. Ďakujeme všetkým členkám RC Ob-
láčik a ich trpezlivým manželom.
Hoci bolo podujatie určené najmä deťom 
predškolského veku a  mladším žiakom, užili 
si ho aj mládežníci (mnohí v  kostýmoch), ich 
rodičia a starí rodičia. Všetci tak dostali šancu 
vrátiť sa v  spomienkach do detstva a  pospo-
mínať si na ideálny svet, kde pravda víťazí a aj 
zlé sa napokon na dobré obráti. A  možno to 
deti opäť pritiahne ku knihám a čítanie rozprá-
vok či povestí na dobrú noc sa stane ich no-
vým večerným rituálom.

Zuzana Brnoliaková ( RC Obláčik )

Dobrovoľníci v Lamači                                                                                                                                                              

Nezabudnuteľná oslava                                                                                                                                                            

Rozprávkový les                                                                                                                                                                             

Juniáles so Senzusom                                                 

Otvoriť tohoročný Juniáles prišli do Domova se-
niorov v Lamači traja sympatickí speváci skupiny 
SENZUS. Bolo to v stredu 8.6.2016, v slnečný deň, 
ktorý šplhal do závratného tepla. Pavol Peschl, 
Igor Fekete a  Robert Mrva vyše hodiny vtipne, 
humorne a  spevom zabávali vďačné publikum, 
ktorým obyvatelia Domova bezpochybne boli. 
Tí, ktorí vládali tancovali, tí ktorí vládali spievali. 
Vydarený slnečný juniáles. Určite sa tešíme nielen 
na ten nasledujúci, ale i na slnečné pekné leto.

Jana Chudíková
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Jubilanti v júli                       

Víťazková Pavlína  94
Barančoková Květoslava 94
Janotová Amália 93
Ronecová Genovefa 93
Steinerová Friderika 93
Vasiljevová Anna 93
Zaťková  Lenka 93
Odzganová Margita  92
Tošerová Oľga 92
Bliznáková  Alžbeta  91
Branská Anna 91
Bačková Mária 89
Korbell  Vojtech  89
Mašanová Albína 89
Mladá Anna 89
Jurigová Božena 88
Karabová Anna 88
Bodláková Mária 87
Buberníková Marta 87
Hincová Anna 87
Požgayová Anna 87
Sutórisová Alena 87
Marešová Zdenka 86
Javorek Karol 86
Šátek Štefan 85
Kulifajová Emília 80
Ostradická Anna 80
Ondrejková Mária 75
Sklenáriková Zita 75

Jubilanti v auguste                             

Masnovičová Helena   99
Čipkárová Mária    89
Masárová Matilda  89
Havlíčková Mária 88
Lešková Kvetoslava  88
Hrubý Ján 87
Kozáková Ľudmila  87
Vavrovičová Rozália  87
Koláriková  Zuzana   86
Mankovecká  Antónia  86
Salayová Rozália  86
Sopková Mária 86
Grejtáková Mária 85
Horváthová Helena 85
Melicherčíková Irena 85
Nittmannová Ľudmila  85
Haganová Alžbeta  80
Kralovičová Mária 80
Daubnerová Libuša 75
Jankovičová Janka 75
Kadlečík Milan 75
Krist Karol 75
Pavlakovič Milan 75
Tauberová Františka 75
Tesařová Veronika 75

Futbalový stánok v  Lamači bol dejiskom aj 
tohtoročného finále Pohára Bratislavského 
futbalového zväzu (BFZ). V dueli medzi ŠK Bá-
hoň a FK Slovanom Ivanka pri Dunaji sa napo-
kon tešili Báhončania, ktorí v horúcom počasí 
zvíťazili presvedčivo 4:0, pričom už do polčasu 
vyhrávali rozdielom triedy 3:0. Predseda Brati-
slavského futbalového zväzu (BFZ) Juraj Jáno-

šík vyzdvihol nielen športovú úroveň finále, no 
ocenil aj lamačský klub, ktorý sa postaral o vý-
borné podmienky pre vyvrcholenie turnaja. 
„Chcel by som sa poďakovať vedeniu FK La-
mač a jeho pánovi hospodárovi, ktorý  skutoč-
ne na vysokej úrovni pripravil hraciu plochu, 
ktorá zodpovedala najprísnejším kritériám,“ 
zdôraznil Jánošík.

Vážení obyvatelia mestskej časti 
Bratislava-Lamač a  priaznivci FK 
Lamač, dovoľte mi touto cestou 
informovať Vás o futbalovej sezóne 

2015/2016.
Nášmu seniorskému tímu sa v  jarnej 

časti žiaľ ani tentoraz nevyhli zranenia hráčov, 
ktorí tvorili základ tímu. To sa odrazilo aj na 
výsledkoch. Neúspechy a niekoľko prehier nás 
posunuli v tabuľke IV. Ligy BFZ nadol a napo-
kon nás odsunuli na 10. miesto. V budúcej se-
zóne sa opäť predstavíme v tej istej súťaži. Čo 
sa týka trénerského postu, ostávame pri spo-
lupráci s  p. Pšenekom ktorý bude viesť muž-
stvo už tretiu sezónu.
Starší žiaci pod vedením trénerskej dvojice 
František Polák a  Dušan Lukáč skončili súťaž 
na 5. mieste z celkového počtu 16 tímov, čo je 
myslím si výborné umiestnenie. Mnohí starší 
žiaci budú od budúcej sezóny 2016 / 2017 tvo-
riť káder mladšieho dorastu, ktorý nám v tejto 
sezóne z dôvodu malého počtu hráčov chýbal.
Mladší žiaci pod vedením trénera Richarda 
Šafárika absolvovali zimný turnaj,  niekoľko 
prípravných zápasov a  zimné sústredenie 
v Tatranskej Lomnici. V súťaži skončili podob-
ne ako starší žiaci, na 5. mieste. Chcel by som 
na tomto mieste ešte spomenúť ich tréningy 
ktoré sú podľa môjho názoru veľmi obľúbené. 
Na tréningy chodia deti vo veľkom počte, čo 

sa odzrkadlilo na ich napredovaní. Vidno to na 
skvalitnení hry, stabilite i fyzickej kondícii. Deti 
len tak ďalej !
Prípravka - naši najmenší zverenci absolvova-
li pod vedením už troch trénerov ( z  dôvodu 
veľkého počtu detí ) i v zime niekoľko turnajov. 
Po jesennej časti naši chlapci zimovali na pr-
vom mieste tabuľky. Aj počas jarnej časti odo-
hrali všetky zápasy s maximálnym nasadením, 
výsledkom niekoľkých nešťastných prehier 
však bolo celkovo 3. miesto. Pritom sme mali 
rovnaký počet bodov ako tím na druhom mies-
te, v  neprospech našich chlapcov žiaľ hovoril 
vzájomný zápas. V  každom prípade, veľmi ma 
teší záujem detí o možnosť hrať v FK Lamač, pri-
čom na tréningy chodí niekedy aj okolo 40 detí! 
Na deťoch je bádať neustále sa zlepšovanie vo 
futbale, ako aj  po stránke pohybovej motoriky.
Na konci hodnotenia by som sa ešte chcel po-
ďakovať starostovi a všetkým poslancom, kto-
rý nás finančne podporujú z rozpočtu MČ Bra-
tislava-Lamač v zabezpečení chodu FK Lamač, 
ako aj poslankyni Júlii Ondrišovej a poslancovi 
Radoslavovi Olekšákovi, ktorí naše potreby 
s  nami vždy konzultujú a  dohliadajú na nás. 
Poďakovanie patrí aj trénerom FK Lamač, a ce-
lému realizačnému týmu za odvedenú prácu 
počas týždňa, ako aj počas víkendov, keď trá-
via s hráčmi FK Lamač svoj voľný čas.

Rastislav Polák, prezident FK Lamač

Zasiahla nás smutná sprá-
va. Počas dovolenky v Bul-
harsku tragicky zomrel 
pán Karol Mihalik, ktoré-
ho Lamačania poznali ako 
dlhoročného šoféra brati-
slavskej MHD. Cestujúcich 
prevážal bez nehody viac 
ako 51 rokov a takmer pol 
storočie, od roku 1967 jaz-
dil na linkách do Lamača. 
Práve jeho usmievavú 
tvár mohli cestujúci vidieť 
i v autobusoch č. 130, keď 
túto linku zaviedli. Na mi-
nuloročných Rozálskych 
hodoch dostal ujo Karol, 
ako ho Lamačania fami-
liárne volali, ďakovný list 
mestskej časti. Ďakujeme 
za všetko! 
Odpočívajte v pokoji!

Finále Poháre bFZ sa hralo v Lamači                                                                                                                                   

Sezóna očami prezidenta FK Lamač                                                                                                                               

Ďakujeme za všetko, Pán vodič!                                                                                                                                    

Karol Mihalik spolu s poslancami Lamača pri „jeho“ linke č. 130
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• Voda, kúrenie, plyn, maľovky, podlahy, mon-
táž a opravy aj cez víkend.  0905/429 097

• Doučujem angličtinu, slovenčinu. Deti aj 
dospelých, aj cez víkendy. 0905/222 966   

• Upratovanie domácností vrátane umývania 
okien. 0911/795 417

• Vodoinštalácie a  údržba – Ján Polák 
0905/627 321

• Opravujem, upravujem odevy, vyšívam. 
0902/717 517

• Hľadám pani/ slečnu na pravidelné uprato-
vanie domu na Vrančovičovej  (min. 4 hod/ 
týždeň).   0903/737 160

• Hľadáme hudobného spoločníka pre syna 
na spoločné hranie na hudobnom nástroji 
a  na spievanie. Cena dohodou. Tel.: 0918/ 
106 877, mail: katarinajvr@gmail.com

• Mladá rodina kúpi byt, resp. starší rod. dom 
v Lamači. Prosím volajte 0904/ 448 086

inzercia                                                                                            

Ponuka voľného pracovného miesta do šJ
Ponúkame voľné pracovné miesto do  

ŠJ Malokarpatské nám.1, Lamač - Bratislava 
na pozíciu ,, KUCHÁRKA“. Nástup možný 

ihneď. Prax: 2 roky
Kontakt: 02/64781456, 0911876914, 

e- mail: sjlamac@gmail.com

Miestna knižnica, Heyrovského 2                          

Knihovník: Mgr. Barbora Pokojná
Kontakt: kniznica@lamac.sk
tel. 02/ 64 78 97 37

Otváracie hodiny
Pondelok 13:00 - 19:00
Streda 13:00 - 19:00
Štvrtok 10:00 - 15:00
Z dôvodu čerpania dovolenky bude v dňoch 
11.7., 1.8. – 5.8. a  31.8. knižnica zatvorená.

Program Jednoty dôchodcov 
Slovenska MČ Lamač                                              
Pozývame našich členov aj počas prázdnin 
od 1.7-31.8.2016,  do klubu na stretnutia vždy 
v stredu od 14-16 hod. 

úradné hodiny Mú bratislava-Lamač                   
Miestny úrad Bratislava-Lamač
Malokarpatské nám. 9, 841 03 Bratislava
Tel.: 02/64 78 00 65
MIESTNy ÚRAD A POKLADňA
Pondelok 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
Streda 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
Piatok 07:30 – 12:00 
PODATEĽňA
Pondelok 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
Utorok 07:30 – 12:00 13:00 – 15:30
Streda 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
Štvrtok 07:30 – 12:00 13:00 – 15:30
Piatok 07:30 – 12:00 
STAVEBNý ÚRAD
Pondelok   07:30 -12:00 13:00-17.00
Streda 07:30 -12:00 13:00-17.00
OHLASOVňA POByTOV
Stránkové hodiny
Pondelok  07:30 - 12:00 13:00 - 17:00 h
Streda  07:30 - 12:00 13:00 - 17:00 h
Piatok  07:30 - 12:00 h
Kontakty: zelenakova@lamac.sk, tel. 02/647 
800 65, 02/647 815 81

UPOZORNENIE: V prípade vysokých teplôt 
a výstrah pred horúčavami môžu byť počas 
leta  úradné hodiny  MÚ upravené.

Veterinárna ambulancia Lamač, Heyrovského 12 
oznamuje zmenu veterinárnych hodín
PO 9.00-12.00 h – na tel. 14.30-19.00 h
UT 9.00-12.00 h – na tel. 14.30-19.00 h
STR 9.00-12.00 h – na tel. 14.30-19.00 h
ŠTV 9.00-12.00 h – na tel. 14.30-17.00 h!!!
PIA 9.00-13.00 h
TEL.: 0903/ 463 022

Foto Lamačana                                                                                                                                                                                     

Predstavujeme snímky členov Foto Klub Lamač.

Hore je foto 
Štefana Bukšára 
Línie. 
Dole je fotka 
Antona 
Kvasničku 
pod názvom 
Čipkovaný Nový 
most. 

Hľadá sa Senior roka                                                          

Hlavné mesto vyzýva k  podávaniu návrhov na 
ocenenie Senior roka. Návrhy možno podať mai-
lom na adresu senior@bratislava.sk alebo písom-
ne na adresu Magistrát hl.m. SR Bratislavy, Prima-
ciálne nám. 1, 814 99 Bratislava, príp. priniesť do 
podateľne magistrátu osobne - do 3. septem-
bra 2016.  V návrhu je potrebné uviesť  meno 
a kontaktné údaje navrhovaného (aj dátum na-
rodenia) a  kontaktné údaje navrhovateľa. Rov-
nako tiež  stručné odôvodnenie podania návrhu 
s uvedením dosiahnutých úspechov a výsledkov 
v danej činnosti, dĺžka činnosti a pod.


